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 Sammanträdesdatum  
 

 2025-06-10  
 Kommunstyrelsen  

 
 

Plats: Lokal Olofström, Kommunhuset  

Tid: 14:00 - 18:00 

§ 117-139 
Mötet ajouneras 14.30-14.45 samt 17.43-17.48. 
 

Beslutande:  Ersättare för:  
Morgan Bengtsson (S)   
Rolf Jönsson (C)  Ej närvarande från kl. 17.23 § 

131-139. Bogdanka Sublja (S) 
ersätter. 

Tommy Holmgren (SD)   
Pirjo Veteli (S)   
Håkan Assarsson (S)  Ej närvarande från kl 17.28 (§ 

131-139) . Dan Orvegren (S) 
ersätter § 131. Mari Bertilsson 
(KD) ersätter § 132-139. 

Ola Claesson (S)   
Ingeborg Braun (S)   
Malin Åman (C)   
Roal Bencic (SD)   
Max Nielsen (SD)   
Patrik Krupa (M)   
Torsten Cairenius (M)   
Glenn Bengtsson (KD)   
 
Tjänstgörande ersättare 
Bogdanka Sublja (S) ersätter Rolf Jönsson (C) § 131-§139 
Dan Orvegren (S) ersätter Håkan Assarsson § 131  
Mari Bertilsson (KD) ersätter Håkan Assarsson § 132-139 
  
Övriga deltagare: 
Iréne Robertsson, kommunchef  
Matilda Frigård Danielsson, sekreterare 
Patrik Håkansson, utbildningschef § 122-123 
Pernilla Andersson, ekonom/administrativ chef §124 
Johan Ny, ekonom § 124 
Miroslav Milurovic, socialnämndens ordförande § 124 
Annie Grönroos, beredskaps- och trygghetssamordnare § 125 
Patrik Gerdovci, planarkitekt § 126 
Öjvind Hatt, samhällsutvecklingschef § 126, § 129 
Adnan Samardzic, kvalitets- och säkerhetsskyddschef § 128 
Oskar Sandberg, planarkitekt § 129 



Christina Ivarsson, kostchef §  130-132 
Robert Andersson (SD), kallad ersättare 
Alfred Appelros (M), kallad ersättare 
 
 
 
Sekreterare: 

 
Elektronisk underskrift 
Matilda Frigård Danielsson 

 
Ordförande: 

 
Elektronisk underskrift 
Morgan Bengtsson 

 
Justerande: 

 
Elektronisk underskrift 
Max Nielsen 

  
Elektronisk underskrift 
 

  
Anslagsbevis: Protokollet justeras elektroniskt och anslås på Olofströms kommuns 

digitala anslagstavla. 



 

 

Ärendelista 

 § 117 Godkännande av ärendelista   

 § 118 Yttrande angående Etableringsboendelagen– 

ett nytt system för bosättning för vissa 

nyanlända SOU 2025:35 

  

 § 119 Svar på revisorernas granskningsrapport av 

ekonomistyrning i socialnämnden 

  

 § 120 Godkännande tecknande av hyresavtal för 

yrkeshögskolan 

  

 § 121 Svar på remiss av promemorian Ett nationellt 

mobilförbud i de obligatoriska skolformerna 

och fritidshemmet 

  

 § 122 Svar på remiss av promemorian Utökad 

registerkontroll i utbildningsväsendet och en 

ny grund för avskiljande av studenter 

  

 § 123 Svar på remiss av SOU 2025:18 Ett likvärdigt 

betygssystem 

  

 § 124 Redovisning av ekonomiskt läge 

socialnämnden 

  

 § 125 Promemoria - Ett höjt bidrag vid återvandring   

 § 126 Beslut om samråd - Detaljplan för Holje 103:9 

m.fl (EBP industriområde) 

  

 § 127 Remissvar på promemorian En ändamålsenlig 

hantering av tillstånd och tillsyn av explosiva 

varor – Slutredovisning 

  

 § 128 Diskussion om mål för kommunstyrelsens 

verksamheter 

  

 § 129 Samrådsyttrande - vattentjänstplan 

Karlshamns kommun 

  

 § 130 Uppföljning av Klimatlåda, överbliven skolmat   

   
 Handlingar 3(50) 
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 § 131 Svar på remiss Livsmedelsverkets nationella 

riktlinjer för måltider i skolan 

  

 § 132 Aktuell information från 

kommunledningsförvaltningen 

  

 § 133 Svar på skrivelse från SPF om att ändra 

parkeringstiden från 2 timmar till 3 timmar för 

parkeringsplatser i anslutning till Kulturhuset 

  

 § 134 Förordnande av parkeringsvakt X  

 § 135 Revidering av föreskrifter för avfallshantering 

för Olofströms kommun 

  

 § 136 Information om personuppgiftsincidenter X  

 § 137 Medel till kommunstyrelsens förfogande   

 § 138 Beslut fattade av kommunstyrelsens 

arbetsutskott 

  

 § 139 Meddelanden   
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§ 117/2025  Godkännande av ärendelista 

Kommunstyrelsens beslut: 

Ärendelistan godkänns med följande ändring: 

Informationsärende - överenskommelse samarbetsstruktur mellan civilsamhället och offentlig 
sektor utgår.  

Max Nielsen (SD) utses att justera.  
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§ 118/2025  Yttrande angående Etableringsboendelagen– ett nytt system 
för bosättning för vissa nyanlända SOU 2025:35 

Kommunstyrelsens beslut: 

Olofströms kommun lämnar svar på promemorian SOU 2025:35 Etableringsboendelagen - 
ett nytt system för bosättning för vissa nyanlända enligt nedan yttrande. 

Ärendebeskrivning 
Olofströms kommun är en av remissinstanserna som kan lämna synpunkter på förslagen i 
Arbetsmarknadsdepartementets promemoria. I den föreslås ett nytt system för bosättning för 
vissa nyanlända. Syftet är att öka kommunernas inflytande över mottagandet av nyanlända 
och skapa goda förutsättningar för ett likvärdigt, enhetligt och flexibelt mottagande i 
kommunerna.  

Yttrande/Bedömning  
8.1 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendelagen att det vid fördelningen av de 
nyanlända som får omfattas av anvisning till kommuner ska tas hänsyn till 
– kommunens önskemål  
– kommunens arbetsmarknadsförutsättningar  
– kommunens befolkningsstorlek  
– kommunens sammantagna mottagande av nyanlända och ensamkommande barn  
– omfattningen av asylsökande som vistas i kommunen  
– omfattningen av utlänningar med tillfälligt skydd som omfattas av lagen om mottagande av 
asylsökande m.fl. som vistas i kommunen  
– förutsättningarna för en nyanländ att hitta en bostad på den ordinarie bostadsmarknaden i 
anvisningskommunen när den period med rätt till etableringsboende som följer av lagen löpt 
ut  
– förekomsten av områden med problem kopplat till utanförskap.  
- Av etableringsboendelagen ska även framgå att regeringen får meddela föreskrifter om 
vilka kriterier, utöver de som anges i lagen, som får beaktas vid fördelningen av de 
nyanlända som får omfattas av anvisning till kommuner. 

Avstyrks: Att merparten av boendelagens kriterier behålls är bra då Olofströms kommuns 
integrationsprocess fungerar väl utifrån dessa kriterier. Det blir dock viktigt att framföra att 
förändrad lagstiftning enligt etableringsboendelagen som ger större utrymme till önskemål för 
kommunerna kan resultera i en ojämn fördelning då kommunerna har olika intressen som 
speglar önskemålen, det blir därför viktigt för regeringen att följa tillämpningen av lagen då 
det inte finns några sanktioner för kommuner som inte fullgör sina skyldigheter.  

  

8.3.3 Länstal ska inte längre fastställas 
Avstyrks: Att bygga en integrationsprocess på kommunernas önskemål kommer inte ge 
förutsättningar för en god integration. Olofströms kommun menar att fastställda länstal ger en 
struktur och ett förhållningssätt där kommunerna i länet vet vad som väntar och kan planera 
eventuella inköp och påbörja dialog med mellan varandra och lokala aktörer som bidrar till 
integrationsprocessen. Då kommunerna har olika förutsättningar och olika resurser blir det 
viktigt att ha klara förutsättningar som inte innebär förändringar under processens gång. 
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Oförberedda förändringar i processen innebär stor arbetsbörda och kan även innebära 
behov av övriga resurser som innebär en ekonomisk belastning för mindre kommuner i 
synnerhet. Länstal ger en beredskap och kapacitetsförberedelse för kommunerna.  

  

8.1 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendeförordningen att  
– Migrationsverket ska ta fram en modell (fördelningsmodell) för att beräkna fördelningen av 
de nyanlända som får omfattas av anvisning till kommuner  
– givna kriterier ska viktas i fördelningsmodellen så att de relativa förutsättningarna för 
integration avgör hur de nyanlända fördelas mellan kommuner  
– om kommuntal överskridits med stöd av bestämmelsen om att beakta barnets bästa ska 
antalet nyanlända som fördelas till berörda kommuner med hjälp av fördelningsmodellen så 
snart som möjligt minskas med det antal som motsvarar överskridandet  
– Migrationsverket ska redogöra för hur kriterierna viktas, vilken statistik som används vid 
beräkningen samt vilka överväganden och antaganden som gjorts  
– redogörelsen ska hållas tillgänglig på Migrationsverkets webbplats – fördelningsmodellen 
ska utvärderas kontinuerligt och revideras vid behov – vid framtagande, utvärdering och 
revidering av fördelningsmodellen ska Migrationsverket samråda med Arbetsförmedlingen, 
länsstyrelserna och Boverket samt inhämta synpunkter från Sveriges Kommuner och 
Regioner – Arbetsförmedlingen, länsstyrelserna och Boverket ska bistå Migrationsverket vid 
framtagande, utvärdering och revidering av fördelningsmodellen. 

Tillstyrks: Med förändrade riktlinjer för mottagning krävs även en uppdaterad 
fördelningsmodell där hänsyn tas till de kriterier som ger kommunerna möjlighet att planera 
sin integrationsprocess. Precis som är föreslaget visar är det viktigt att myndigheter som 
Arbetsförmedling, Boverket och Migrationsverket formar och tar fram modellen då dessa 
instanser ofta sitter på detaljerad information gällande kommunernas förutsättningar som 
exempelvis arbetslöshet. Olofströms kommun vill dock framhäva relevansen i att involvera 
SKR och beakta de synpunkter som finns på lokal nivå, på så sätt involveras kommunerna 
centralt och det ges en helhetsbild över kommunernas synpunkter istället för enskilda 
synpunkter som kan tänkas gagna de kommuner med starka resurser. SKRs tydliga närvaro 
kan tänkas addera vid utvärdering av fördelningsmodell. 

  

8.4.3 förslag: Det ska framgå av etableringsboendeförordningen att – Migrationsverket ska ta 
fram en modell (takmodell) som med beaktande av mottagandebehovet respektive 
anvisningstalet, kommunens relativa förutsättningar för integration och kommunens möjlighet 
att få en viss lägsta tilldelning beräknar ett tak (kommuntak) för hur många fler nyanlända än 
vad som följer av fördelningsmodellen kommunen maximalt får tilldelas  
– Migrationsverket ska redogöra för vilka överväganden och antaganden som gjorts  
– redogörelsen ska hållas tillgänglig på Migrationsverkets webbplats – takmodellen ska 
utvärderas kontinuerligt och revideras vid behov  
– vid framtagande, utvärdering och revidering av takmodellen ska Migrationsverket samråda 
med Arbetsförmedlingen, länsstyrelserna och Boverket samt inhämta synpunkter från 
Sveriges Kommuner och Regioner, Arbetsförmedlingen, länsstyrelserna och Boverket ska 
bistå Migrationsverket vid framtagande, utvärdering och revidering av takmodellen.  
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Avstyrks: Takmodellen blir motsägelsefull i förhållande till utredningens syfte till förbättring 
att skapa större flexibilitet för kommunerna. Utredningen beskriver (5.2.7) själv att det under 
2023 fanns kommuner som önskade både ett lägre och högre mottagande än vad som följde 
av fördelningsmodellen. Med införande av takmodellen ges inte möjligheten att ta emot fler 
om situationen skulle kräva eller göra det möjligt. Flexibiliteten blir därför lidande. Vid 
framtagande av takmodellen ska Migrationsverket inhämta synpunkter från SKR. Kommunen 
är central och är den som har kännedom om kapaciteten och vilka förutsättningar som finns 
för ett utökat mottagande, SKR bör därför vara med i det faktiska framtagandet av 
takmodellen. Ges inte kommunerna möjlighet till att göra inspel till framtagandet kan detta 
tänkas påverka den samverkan som finns mellan kommunerna i fråga om mottagande då 
takmodellen, utefter hur den framställs i utredningen, motverkar flexibilitet.  

  

9.2 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendeförordningen att kommuntalen får 
överskridas endast om det är nödvändigt för att kunna beakta barnets bästa. 

Tillstyrks: Barnets bästa är det som hela tiden ska eftersträvas och det blir därför viktigt att 
lagstiftning utformas i överensstämmelse med barnkonventionen. På så sätt är det möjligt för 
barn att komma till Olofströms kommun och kommuntalen sätter inga hinder för integration, 
på så sätt beaktas barnets bästa. Olofströms kommun vill tydligt framföra, med de nya 
förslagen i utredningen i beaktan, att kommunerna behöver vara medvetna om att de kan 
behöva justera sina resurser och planering för att hantera ett ökat antal nyanlända barn, 
särskilt när det gäller boende, skola och sociala tjänster. Det är därför viktigt att dialogen 
mellan migrationsverket och kommunen är god och kontinuerlig.  

  

9.4 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendeförordningen att Migrationsverket för varje 
år ska ta fram en prognos över hur många nyanlända som varje kommun kommer att få 
anvisade per månad under året. Om anvisningstalet och kommuntalen reviderats under 
innevarande kalenderår ska Migrationsverket ta fram en reviderad prognos över hur många 
nyanlända som varje kommun kommer att få anvisade per månad under resten av året. Om 
kommuntal reviderats efter en överenskommelse mellan kommuner ska Migrationsverket ta 
fram en reviderad prognos över hur många nyanlända som de berörda kommunerna kommer 
att få anvisade per månad under året.  

Tillstyrks: En ökad transparens mellan Migrationsverket och kommunerna är något 
Olofströms kommun ställer sig positiva till. En given prognos för anvisningstal per månad 
kommer ge Olofströms kommun möjlighet till att påbörja processer kopplat till bland annat 
bosättningsförfarandet. Detta förutsätter att Olofströms kommun får tydlig information med 
god framförhållning vid förändringar och revideringar av anvisningstalet.  

  

9.8 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendeförordningen att Migrationsverket till den 
ansvariga nämnden i den kommun som – anvisats att ta emot en nyanländ ska lämna de 
uppgifter om en nyanländ som behövs för att kommunen ska kunna förbereda sitt 
mottagande av den nyanlände – ansvarar för att ordna etableringsboende i förekommande 
fall ska lämna uppgift om när en nyanländ upphörde att vara registrerad och boende på 
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Migrationsverkets asylboende samt om att en nyanländ vid ett tidigare tillfälle haft rätt till 
etableringsboende. 

Tillstyrks: Att Migrationsverket lämnar uppgifter om förutsättningar, i god tid, inför anvisning 
är högst relevant. Det blir viktigt att Migrationsverket informerar om den status som finns 
kopplat till en anvisning. Detta kan också göras gällande särskilda behov, hälsotillstånd och 
kontaktuppgifter.  

  

10.3 & 10.4  
10.3 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendelagen att  
– en nyanländ som omfattas av en anvisning enligt etableringsboendelagen har rätt till 
etableringsboende under 36 månader från det att den nyanlände tagits emot av en kommun  
– en nyanländ som när den till följd av folkbokföring upphörde att omfattas av lagen om 
mottagande av asylsökande m.fl. bodde i ett boende som en kommun ordnat efter en 
anvisning enligt den lagen har rätt till etableringsboende under 36 månader från det att den 
nyanlände upphörde att omfattas av den lagen  
– för en nyanländ som vid ett tidigare tillfälle haft rätt till etableringsboende ska perioden med 
rätt till etableringsboende dock beräknas från det att den nyanlände första gången erhöll rätt 
till etableringsboende. Förslag 10.4: Det ska framgå av etableringsboendelagen att om en 
nyanländ som ordnat sitt eget boende därefter önskar nyttja sin rätt till etableringsboende 
ska den nyanlände meddela kommunen minst två månader innan den nyanlände önskar att 
kommunen ordnar ett boende. 

Avstyrks: Olofströms kommun menar att det kommer bli ohållbart för Olofströms kommun 
att hela tiden stå redo för mottagande utan förvarning. Olofströms kommun menar att har 
individen tackat nej till en anvisning så är detta fallet. Som det står beskrivet i utredningen 
har den nyanlände rätt till etableringsboende även om den nyanlände inte nyttjar anvisningen 
direkt. En nyanländ kan därför välja att omfattas av en anvisning för att erhålla rätt till 
etableringsboende även om den inte har för avsikt att flytta till den anvisade kommunen 
direkt. Detta skapar trygghet för den nyanlände men en ohållbar situation för kommunen då 
det kommer resultera i stora administrativa påfrestningar och resurser i from av personal 
kommer behöva tillsättas.  

  

15. Förslag: Det ska framgå av förordning om statlig ersättning för insatser för vissa 
utlänningar att schablonersättning ska lämnas för följande kostnader för en utlänning som 
kommunen är skyldig att ordna etableringsboende för enligt etableringsboendelagen:  
– Kostnader för stöd i att söka bostad.  
– Vissa kostnader kopplade till rätten till etableringsboende. Ersättningen ska vara – 7,65 
procent av prisbasbeloppet för en person under 20 år,  
– 15,30 procent av prisbasbeloppet för en person som har fyllt 20 år men inte har uppnått 
riktåldern för pension, och  
– 7,65 procent av prisbasbeloppet för en person som har uppnått riktåldern för pension. 
Ersättningen ska betalas ut vid utgången av månaden efter den månad då utlänningen togs 
emot i kommunen. Ersättningens storlek ska beräknas utifrån utlänningens ålder när denne 
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erhöll rätt till etableringsboende enligt etableringsboendelagen. Beloppet ska avrundas till 
hela krontal. 

Avstyrks: Att en schablonersättning betalas ut är bra och ger kommunen möjlighet att 
planera och budgetera. Utredningen menar dock att arbetstiden för beräknas till sammanlagt 
tio timmars arbetstid per nyanländ, varav nio timmar avser stöd i att söka bostad och en 
timme avser att informera om rätten till etableringsboende. Olofströms kommun motsätter sig 
timantalet och bedömer att arbetstiden felbedömt. Med förändrad lagstiftning höjs 
kommunens ansvar och skyldigheter vilket i kombination med bland annat administrativt 
arbete och iordningsställande av lägenheter bedöms ta längre tid. Kommunerna kommer 
krävas minst lika mycket tid då ansvaret blir större. Det ekonomiska förhållandet är redan 
idag ansträngt för kommunerna. Med förslaget i beaktan innebär detta att ersättningen 
kommer bli mindre vilket inte är skäligt i förhållande till vad som krävs och den 
arbetsbelastning som förslaget i sin helhet kommer att innebära. 

Det ges förslag om att ersättningens storlek baseras på ålder, detta borde inte göra någon 
skillnad då mottagningsprocessen är den samma oberoende ålder. Ett förslag för regeringen 
att ta med sig är att kommunerna behöver att startbelopp för varje anvisning vilket avser 
beredskap för att tillhandahålla och iordningsställa boenden samt avveckling och 
återställanden av boenden. 

  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrättsperspektivet är något som hela tiden är återkommande och tas i beaktan i 
promemorian. Det beskrivs med tydlighet att de föreslagna författningarna överensstämmer 
med barnkonventionen. Det nya systemet för bosättning tar upp följande regleringar som 
verkar för barnets bästa: 

-Kommuntalet får överskridas om det är nödvändigt för att kunna beakta barnets bästa. 

-Ärenden som inkluderar barn ska ha förtur vid anvisningar. 

-Barn har individuell rättighet till etableringsboende som inte är villkorad. 

Det är viktigt att boendesituationen för barn är hållbar och stabil för deras möjlighet till en god 
integration. En otrygg boendesituation som innebär många flyttar resulterar även i 
exempelvis avbruten skolgång och förändrade sociala interaktioner, vilket kan tänkas kan ha 
en påverkan på barns välbefinnande. Det finns tendenser i utredningen som kan göra att 
processen medför flera flyttar då etableringsboendet är tillgängligt under 36 månader utan att 
anvisningen behöver bo i boendet utan kan bo på annan adress som anvisningen själv har 
ordnat med för att i framtiden bestämma sig för att flytta till ett etableringsboende. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Promemorian ”Etableringsboendelagen– ett nytt system för bosättning för vissa nyanlända 
SOU 2025:35”  

Beslutet skickas till 
Arbetsmarknadsdepartementet enligt instruktioner i remissmissiv 
Beredskaps- och integrationssamordnare J.E 
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§ 119/2025  Svar på revisorernas granskningsrapport av 
ekonomistyrning i socialnämnden 

Kommunstyrelsens beslut: 

Olofströms kommun lämnar svar på granskningsrapport av ekonomistyrning i socialnämnden 
med nedan yttrande. 

Ärendebeskrivning  
Ärendet har tidigare behandlats i socialnämndens arbetsutskott § 137/2025 samt i 
socialnämnden § 80/2025. 

På förtroendevalda revisorernas uppdrag har KPMG genomfört en granskning av rubricerat 
område. Syftet med granskningen var att bedöma om socialnämnden säkerställt en 
ändamålsenlig ekonomistyrning med tillräcklig intern kontroll, samt om kommunstyrelsen 
utövat en ändamålsenlig uppsikt över nämndens ekonomistyrning. Deras samlade 
bedömning utifrån granskningens syfte är att socialnämnden delvis säkerställt en 
ändamålsenlig ekonomistyrning med tillräcklig intern kontroll, samt att kommunstyrelsen i allt 
väsentligt utövat en ändamålsenlig uppsikt över nämndens ekonomistyrning.  
Socialnämnden har fått rapporten för yttrande.  
Vid socialnämndens arbetsutskott beslutades att man ställde sig bakom skrivelsen men med 
ett tillägg avseende förtydligande avseende hur arbetet med att säkerställa åtgärder för 
budget i balans.  

Yttrande/Bedömning  
Socialnämnden beslutade den 20 november 2024 att ett nytt verktyg för 
stödbehovsmätningar skulle upphandlas. Ensolution AB vann upphandlingen. 
Stödbehovsmätningarna genomfördes sedan vid årsskiftet 2024/2025 på samtliga boenden 
enligt LSS/SoL samt på samtliga dagliga verksamheter. Ärendet togs upp i Socialnämnden 
den 26 mars 2025 som en del av ett större sparförslag. Ärendet avseende besparingsförslag 
har hänskjutits och nu ligger ärendet i socialnämndens arbetsutskottets sammanträde den 7 
maj 2025 för beslut. Inriktningen för budget 2026 är att utgå från KUBENs bemanning så till 
vida inga andra politiska beslut tas. Det kvarstår dock ett större arbete att få personalens 
tillgängliga tid att matchas mot individerna behov under dagen.  

För budget 2026 kommer förvaltningen att vända på budgetarbetet samt medtaga en 
förteckning på vad som inte inryms i befintlig budgetram.  
1. Reserv på 1% av budgetramen.  
2. Placeringskostnader utifrån statistik för de senaste åren.  
3. Säkra intäkter (hemtjänstavgift, hyresintäkter etc)  
4. Kostnader utifrån befintliga avtal (hyresavtal, trygghetslarm, årsavgifter för datasystem).  
5. Interna beslutade kostnader (lokalvård, mattransporter, it-kostnader etc)  
6. Personalkostnader utifrån framtagna fördelningsprinciper inom säbo, korttids, hemtjänst 
och funktionsstöd.  
7. Kostnader och intäkter kopplade till antal individer (matportioner)  
8. Personalkostnader till övrig lagstadgad verksamhet.  
9. Övriga kostnader som den lagstadgade verksamheten kräver.  
10. Personalkostnader för icke lagstadgad verksamhet.  
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11. Övriga kostnader för icke lagstadgad verksamhet.  
12. Osäkra intäkter (statsbidrag)  

• Sedan jan 2025 har förvaltningen tagit fram en förenklad månadsrapportering som 
rapporteras till nämnden varje månad. I denna förenklade månadsrapporteringen 
framgår väsentliga avvikelser.  

• Den förenklade månadsuppföljningen behöver även innehålla nyckeltal avseende 
volymmått som är av betydelse. Arbete pågår och behöver även kopplas samman 
med nämndens målarbete.  

• Förvaltningen har påbörjat ett nytt angreppssätt avseende framtagande av åtgärder 
och uppföljning av åtgärder samt även för budgetarbetet för nästkommande år. Detta 
bygger på ett gemensamt arbete mellan förvaltningens ledningsgrupp och de 
ledningsgrupper som finns i respektive verksamhet. Arbetet drivs av förvaltningschef 
och stäms av med den politiska ledningen. Målet är framförallt färre men större 
åtgärder.  

• När åtgärder tas fram och redovisas till politiken finns även ett förtydligande med om 
åtgärder kräver politiskt beslut eller om åtgärden är verkställighet.  

• Förvaltningen informerar den politiska ledningen vilken påverkan som sker i 
verksamheterna utifrån olika alternativa beslut.  

• Mål och verksamhetsplan på förvaltningsövergripande nivå behöver tas fram och 
beslutas politiskt.  

• De fyra sistnämnda punkterna är för att säkerställa att arbetet med åtgärder för 
budget i balans bedrivs med en tydlig struktur avseende gränssnitt, ansvar och roller 
mellan nämnd och förvaltning.  

Finansiering  
Ej aktuellt. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv  
Ingen beaktan har gjorts i socialnämnden.  

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse  

Beslutet skickas till  
Revisorerna 
Socialnämnden 
Tillförordnad socialförvaltningschef J.H 
Förvaltningsekonom J.N 
Verksamhetschef B.S, H.H 
Ekonomichef K.A 
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§ 120/2025  Godkännande tecknande av hyresavtal för yrkeshögskolan 

Kommunstyrelsens beslut: 

Hyresavtal godkänns med Olofströmshus för yrkeshögskolan på Vällaregatan 30. 
 
Uppdrag ges till utbildningsförvaltningschef att underteckna hyresavtalet. 

Ärendebeskrivning 
Som en besparingsåtgärd beslutades 2024 att komvux skulle lägga ner huvuddelen av sin 
verksamhet i Olofström. Avtal för lokalerna på Vällaregatan med Olofströmshus har därför 
sagts upp i sin helhet. Lokalerna nyttjades både av komvux och yrkeshögskolan. 

För att klara lokalbehovet för yrkeshögsskola inriktning automationsingenjör behövs dock 
fortfarande lokaler. Därför har fastighetsenheten i samverkan med utbildningsförvaltningen 
haft dialog med Olofströmshus om att hyra delar av lokalerna för denna verksamhet. 
Lokalerna som behöver hyras är på 418 kvadratmeter och hyran 480 tkr per år. 

Enlig beslut KS §110 2024-06-11 gäller följande: 

Nämnderna äger rätt att fatta beslut om hyresavtal med en årlig kostnad upp till fyra 
prisbasbelopp, alternativt en hyreshöjning på max 10%. Hyresavtal med kostnader därutöver 
beslutas av kommunstyrelsen. 

Därav behöver detta hyresavtalet beslutas av kommunstyrelsen. 

Yttrande/Bedömning 
Möjlighet finns inte i dagsläget att inrymma yrkeshögskolans verksamhet för 
automationsingenjörsutbildningen i någon av kommunens egna lokaler. Därav bedöms bästa 
möjligheten att vara att nyttja lokalerna som vårt kommunala bolag kan erbjuda oss. 

Finansiering 
Hyran ryms inom utbildningsförvaltningens budget för yrkeshögskolans verksamhet. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Utkast till hyresavtal för del av Vällaregatan 30 

Beslutet skickas till 
Utbildningsförvaltningschef P.H 
Ekonom I.P 
Fastighetssamordnare A.B 
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§ 121/2025  Svar på remiss av promemorian Ett nationellt mobilförbud i 
de obligatoriska skolformerna och fritidshemmet 

Kommunstyrelsens beslut: 

Olofströms kommun lämnar svar på remiss av promemorian Ett nationellt mobilförbud i de 
obligatoriska skolformerna och fritidshemmet enligt nedan yttrande. 

Ärendebeskrivning  
Ärendet har tidigare hanterats i utbildningsnämndens arbetsutskott § 35/2025. 

Utbildningsdepartementet har genom promemorian Ds 2025:9 föreslagit en nationell 
reglering som innebär att elevers mobiltelefoner ska samlas in vid varje skoldags början och 
återlämnas vid skoldagens slut, inom de obligatoriska skolformerna och fritidshemmet. Syftet 
med förslaget är att stärka tryggheten, förbättra studieron och främja det sociala samspelet i 
skolmiljön. Regeringen bedömer att det finns ett behov av att införa ett enhetligt, nationellt 
regelverk och att tidigare reformer inte har varit tillräckliga. Möjlighet till undantag för 
pedagogisk användning och individuella behov föreslås kvarstå.  

Yttrande/Bedömning  
Utbildningsförvaltningen delar målet om en trygg och studieropräglad skola, men avstyrker 
förslaget om ett generellt nationellt mobilförbud. Förvaltningen bedömer att mobiltelefonen 
kan utgöra ett pedagogiskt hjälpmedel, inte minst i arbetet med att utveckla elevers digitala 
kompetens och i takt med skolans ökade användning av AI-stöd.  

Ett generellt förbud riskerar att bli ett hinder för skolans utvecklingsarbete samt tar inte 
hänsyn till att mobilproblematik ofta är ett symtom snarare än en orsak till ordningsproblem. 
Skolans kompensatoriska uppdrag, särskilt i utsatta områden, kräver flexibilitet och en 
förmåga att möta elever där de är.  

Förvaltningen menar att det i första hand bör vara en lokal fråga hur mobilanvändningen 
regleras, med stöd i redan befintlig lagstiftning. Rektorernas befintliga mandat att fatta beslut 
om mobilförbud har visat sig fungera i praktiken. Den lokala förankringen, elevdelaktigheten 
och anpassningen till skolans kontext är avgörande för att skapa fungerande och legitima 
ordningsregler.  

Därför förordar förvaltningen att kommunerna fortsatt ges möjlighet att fatta egna beslut om 
mobilpolicy utifrån skolans behov och förutsättningar.  

Finansiering  
Det framkommer inga kostnader. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Remissmissiv 
UBNau protokoll 2025-05-19 

Beslutet skickas till 
Utbildningsdepartementet 
Utbildningsnämnden 
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§ 122/2025  Svar på remiss av promemorian Utökad registerkontroll i 
utbildningsväsendet och en ny grund för avskiljande av studenter 

Kommunstyrelsens beslut: 

Olofströms kommun lämnar svar på remiss av promemorian "Utökad registerkontroll i 
utbildningsväsendet och en ny grund för avskiljande av studenter" enligt nedan yttrande. 

Yrkanden 
Max Nielsen (SD) med stöd av Patrik Krupa (M) stryka stycket där Olofströms kommun 
avstyrker att registerkontroll ska ske under pågående anställning och förtydliga att kommuner 
ska ha full tillgång till misstankeregistret.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslag till beslut mot yrkandet om ändring i remissvaret och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt liggande förslag till beslut att lämna remissvaret oförändrat.  
  

Ärendebeskrivning  
Patrik Håkansson, utbildningchef, redovisar i ärendet.  
 
Ärendet har tidigare hanterats i utbildningsnämndens arbetsutskott § 36/2025. 

Utbildningsdepartementet har skickat ut ovan nämnda promemoria på remiss till ett stort 
antal instanser, däribland kommuner. Remissen behandlar tre huvudsakliga förslag:  

1. Utökad registerkontroll inom skolväsendet och annan pedagogisk verksamhet.  

2. Registerkontroll inför antagning till vissa högskoleutbildningar.  

3. En ny grund för avskiljande av studenter och studerande inom högskolan och 
yrkeshögskolan.  

Förslagen syftar till att öka tryggheten för barn och elever, förbättra urvalet till särskilt 
ansvarsfulla utbildningar samt skapa tydligare regler för ordningsstörande beteenden i högre 
utbildning.  

Yttrande/Bedömning  
Utbildningsförvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till promemorians intentioner. Vi 
tillstyrker att registerkontrollen inför anställning inom skolväsendet utökas till att omfatta fler 
brott samt att misstankar där åtal väckts inkluderas. Vi ser det som rimligt att samma krav 
införs för kommunal vuxenutbildning.  

Vi avstyrker förslaget om registerkontroll under pågående anställning, då det inte anses 
proportionerligt ur ett integritetsperspektiv. Vidare tillstyrker vi förslaget att ge 
Skolinspektionen och kommuner ökad tillgång till misstankeregistret vid tillsyn.  

Förslaget om en ny grund för avskiljande av studenter/studerande som upprepat uppvisar 
ordningsstörande beteenden bedöms som angeläget och välmotiverat, under förutsättning 
att rättssäkerheten säkerställs.  
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Finansiering  
Det framkommer inga kostnader. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Remissmissiv 
UBNau protokoll 2025-05-19 

Beslutet skickas till 
Utbildningsdepartementet 
Utbildningsnämnden 
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§ 123/2025  Svar på remiss av SOU 2025:18 Ett likvärdigt betygssystem 

Kommunstyrelsens beslut: 

Olofströms kommun lämnar svar på remissen av SOU 2025:18 Ett likvärdigt betygssystem 
enligt nedan yttrande. 

Ärendebeskrivning  
Patrik Håkansson, utbildningschef, redovisar i ärendet. 
Ärendet har tidigare hanterats i UBNau § 34/2025. 

Olofströms kommun har utsetts till remissinstans gällande betänkande av utredningen om 
likvärdiga betyg och meritvärden (SOU 2025:18).  

Yttrande/Bedömning  

Olofströms kommun ställer sig i huvudsak positiva till förslagen i betänkandet SOU 2025:18 
Ett likvärdigt betygssystem. Förslagen som innebär en ökad nationell samordning och 
tydligare kriterier för betygssättning är viktiga steg mot ett mer likvärdigt betygssystem. 

Vår bedömning är att det finns mycket som är bra i utredningen, men det finns även vissa 
risker att beakta med att ändra på skolans betygsskala igen. 

Ett nytt betygssystem och en ny modell för meritvärden kan uppfattas som rörigt och leda till 
förvirring hos såväl allmänhet som arbetsliv. Om det beslutas i linje med betänkandet är det 
därför önskvärt med en mycket bred överenskommelse så att beslutet håller över en längre 
tid framöver. 

En ny betygsskala 
Olofströms kommun ser positivt på att den föreslagna betygsskalan har jämna skalsteg och 
att den skarpa gränsen för godkänt tas bort. 

Vi ställer oss negativa till att byta betygssystem så ofta som det har gjorts i Sverige, då det 
riskerar att bli förvirrande för samtliga involverade parter. Om en ny betygsskala införs igen 
kommer det att kräva ännu en omställning för lärare, elever och vårdnadshavare. 

Tydligare betygskriterier 
Vi ställer oss frågande till om det kommer att vara möjligt med tolkningsbara betygskriterier 
för alla betygssteg, detta då det finns begränsningar i språkliga nyanser för att göra skillnad 
på alla steg. 

Nationella slutprov 
Vi ställer oss positiva till och ser vissa fördelar med att införa nationella slutprov enligt 
förslaget, exempelvis att all bedömning och administrativt efterarbete med dessa prov 
hanteras centralt och inte av oss som kommun. 

Vi ställer oss negativa till och ser nackdelar med att det sannolikt kommer att öka stressen 
bland eleverna och riskerar att leda till att det blir stort fokus på provträning istället för 
elevernas kunskapsutveckling. 

Vi ställer oss frågande till upplägget att begränsa möjligheterna till att undanta elever från att 
skriva slutprov samt att utebliven närvaro vid provtillfället leder till lägre meritvärde. 
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Meritvärdeskalibrering 
Vi är positiva till meritvärdeskalibrering, även om detta är en väldigt komplex modell. 

En fördel med meritvärdeskalibrering är att det justerar skillnader i betygsättning mellan 
skolor, vilket leder till ökad likvärdighet och jämförbarhet mellan skolor. 

Nackdelar med meritvärdeskalibrering kan vara svårt att förstå och tar tid efter skolavslutning 
och antagning till högre studier. Det kan även påverka lärares bedömningar och 
betygssättning på ett oväntat sätt då deras bedömningar kan upplevas som mindre värda. 

Övergripande synpunkter 
Ett alternativ till att göra om betygssystemet kanske kan vara att ändra på urvalsprinciperna 
för högre studier, det vill säga att inte ha betyg/meritvärde som urval för högre studier. 
Exempelvis genom att utveckla högskoleprovet och andra lämplighetstest som grund för 
urval. 

Konsekvenser 
Vi anser att det krävs en rimlig tidsplan som ger möjlighet för Skolverket att ta fram 
stödmaterial och för kommuner att genomföra förberedelser och fortbildning i god tid. För att 
möjliggöra en god implementering är det även av yttersta vikt att det tillförs riktade statliga 
resurser, exempelvis genom riktade statsbidrag till kommunerna. 

 
Ärendebeskrivning 
I utredningen föreslås bland annat följande:  

En ny betygsskala införs, utan skarp gräns för godkänd nivå.  

Betyg sätts på en skala 1-10 enligt följande symmetriska skalsteg:  

• 1-3 mindre än godtagbara kunskaper  

• 4-5 godtagbara kunskaper  

• 6-7 goda kunskaper  

• 8-9 mycket goda kunskaper  

• 10 utmärkta kunskaper  

Gällande behörighetskrav till gymnasieskolan ska genomsnittligt meritvärde 4 ge behörighet 
till gymnasiet.  

• Nationella slutprov införs enligt ny modell, dessa slutprov ska vara digitala och 
centralt rättade och ska inte vägas in i lärarens betygssättning.  

• Lärare sätter betyg utifrån egna befintliga betygsunderlag.  

• En modell för meritvärdeskalibrering införs.  

Utredningens förslag är att den nya betygsskalan införs hösten 2027 för de elever som då 
börjar i gymnasieskolan. Gällande grundskolan är planen att betygsskalan införs i 
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grundskolans 2 sista årskurser i samband med att grundskolan blir 10-årig höstterminen 
2028.  

Förslaget innebär att meritvärdeskalibrering införs vårterminen 2030.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Remissmissiv 
UBNau protokoll 2025-05-19 

Beslutet skickas till  
Regeringskansliet 
Utbildningsnämnden 
Förvaltningschef P.H 
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§ 124/2025  Redovisning av ekonomiskt läge socialnämnden 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Informationen antecknas till protokollet.  

  
Ärendebeskrivning 

Pernilla Andersson, ekonom/administrativ chef och Johan Ny, ekonom redovisar i ärendet. 
 
Resultatet för perioden visar ett positivt utfall mot budget på 2,6 mkr och med en 
helårsprognos med ett överskridande på 5,6 mkr.  
 
De enskilt största avvikelserna negativt är placeringskostnader inom samtliga verksamheter 
(helårsprognos -13,9 mkr), ekonomiskt bistånd (helårsprognos -3,9 mkr), personlig assistans 
förändrade ärenden (helårsprognos -0,8 mkr) och transporter daglig verksamhet 
(helårsprognos -1,1 mkr).  
 
De enskilt största avvikelserna positivt är intäkter avseende riktade statsbidrag på 
verksamheter mot äldre, nära vård och ny socialtjänstlag (helårsprognos +9,5 mkr) och lägre 
nettokostnader arbetsmarknadsåtgärder (helårsprognos +1,7 mkr). 
  
  
Beslutet skickas till:  
Tf förvaltningschef J.H 
Ekonom P.A 
Ekonom J.N 
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§ 125/2025  Promemoria - Ett höjt bidrag vid återvandring 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Kommunstyrelsen beslutar om nedanstående yttrande av promemorian "Ett höjt bidrag vid 
återvandring".  
 

Yrkanden 
Patrik Krupa (M) med stöd av Tommy Holmgren (SD) och KD  yrkar avslag till förvaltningens 
förslag och ge att alla punkter i regeringens förslag ska tillstyrkas. 
  
Ärendegång 
Ordföranden ställer liggande förslag mot Patrik Krupa (M) med stöd av Tommy Holmgrens 
(SD) och KD yrkande mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt liggande 
förslag.  
 
Omröstning 
Omröstning begärs och genomförs enligt nedan resultat med 7 JA-röster och 6 NEj-röster. 
Kommunstyrelsen beslutar därmed efter liggande förslag.  
  
JA-röst för liggande förslag till beslut. 
NEJ-röst för Patrik Krupas (M) med stöd av Tommy Holmgren (SD) samt Glenn Bengtsson 
(KD) yrkande.  
  
  JA NEJ 

Morgan Bengtsson (S) X   

Rolf Jönsson (C) X   

Tommy Holmgren (SD)   X 

Ingeborg Braun (S) X   

Ola Claesson (S) X   

Pirjo Veteli (S) X   

Håkan Assarsson (S) X   

Malin Åman (C) X   

Roal Bencic (SD)   X 

Max Nielsen (SD)   X 
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Patrik Krupa (M)   X 

Torsten Cairenius (M)   X 

Glenn Bengtsson (KD)   X 

  7 6 

 
  
  
Ärendebeskrivning 
Annie Grönroos, trygghets och beredskapssamordnare, redovisar i ärendet. 
 
 
 
Olofströms kommun är en av remissinstanserna som har möjlighet att lämna synpunkter på 
förslagen i regeringens promemoria. Regeringen har i budgetpropositionen för 2025 aviserat 
att återvandringsbidraget ska höjas kraftigt, samtidigt som regelverket ska ses över för att 
motverka fusk och missbruk. Återvandringsbidraget föreslås uppgå till 350 000 kronor per 
person för de som har fyllt 18 år och 25 000 kronor för personer under 18 år, dock med högst 
500 000 kronor för makar eller sambor samt med högst 600 000 kronor per familj. Syftet med 
förändringarna är att främja frivillig återvandring. Medel har därför avsatt från och med 2026. 
  
  
Yttrande  
Vi motsätter oss förslaget om ett höjt bidrag vid återvandring. Motsättningen grundas i 
att förslaget, i enlighet med utredningen (SOU 2024:53), bedöms vara otillräckligt 
motiverat med hänsyn till den omfattande risken för ogynnsamma effekter. Samtidigt 
tillstyrker kommunen att Migrationsverket fortsatt ska hantera ärenden om 
återvandringsbidrag. I övrigt har Olofströms kommun valt att belysa förslagets möjliga 
inverkan på de mänskliga rättigheterna och barnrätten.  
  
Storlek på återvandringsbidraget (avsnitt 4.5) 
Olofströms kommun avstyrker förslaget om ett höjt återvandringsbidrag. Det är 
anmärkningsvärt att förslaget om höjt återvandringsbidrag läggs fram, trots att den 
statliga utredningen (SOU 2024:53) presenterat att den möjliga nyttan inte bedöms 
tillräcklig stor för att motivera risktagandet som förslaget innebär. Ett höjt 
återvandringsbidrag kan bidra till en rad negativa konsekvenser för kommuner. 
  
Det framgår tydligt i promemorian (avsnitt 7) att det inte går att förutse hur många eller 
vilka personer som kommer välja att återvandra. Det saknas empiriska belägg för en 
sådan bedömning, vilket medför osäkerhet kring hur förslaget i praktiken kommer att 
slå. Om antalet som väljer att återvandra är lågt, riskerar reformen att medföra höga 
kostnader utan att den önskade effekten uppnås. Det innebär att resurser kan komma 
att omfördelas från andra samhällsviktiga områden. Samtidigt kan förslaget innebära 
förlust av lokal arbetskraft och därtill minskade skatteintäkter för kommunen. 
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Kommunens ekonomiska förutsättningar kan också påverkas genom en försvagad 
arbetsmarknad och minskad konsumtion, vilket i sin tur kan dämpa den lokala 
ekonomins tillväxt. Promemorian (avsnitt 7) poängterar att det inte går att uppskatta i 
vilken utsträckning en kommuns kostnader kan påverkas av ett höj 
återvandringsbidrag. Därför föreslår vi att förslaget inte genomförs då det kan innebära 
oönskade effekter som missgynnar kommunen. Förslaget behöver utredas ytterligare 
med hänsyn till den rådande osäkerhet kring dess effekter, särskilt vad gäller 
konsekvenserna för kommunerna. Därutöver kan en ökning av antalet barnfamiljer som 
väljer att återvandra påverka den långsiktiga befolkningstillväxten negativt, vilket i sin 
tur kan få konsekvenser för kommunens framtida samhällsutveckling. 
  
En annan viktig aspekt är att ett höjt bidrag för återvandring riskerar medföra negativ 
påverkan för integrationen i samhället. Utredningen (SOU 2024:53) menar att det kan 
skapa en känsla hos invandraren om att vara oönskad i Sverige, vilket i sin tur kan leda 
till socialt utanförskap och motsättningar mellan grupper. Här står kommunen först i 
linjen vad gäller att hantera polarisering och sociala klyftor. Utredningen (SOU 
2024:53) framhåller vidare att det här kan leda till högre brottslighet samt lägre 
arbetskraftsdeltagande, vilket har direkt ogynnsam effekt för kommunens verksamheter 
och resurser. Den ökade risken för fusk, missbruk och felaktiga utbetalningar som det 
står om i promemorian, är ytterligare en belastning. I sin helhet kan reformen om höjt 
återvandringsbidrag potentiellt skada tilliten och respekten för välfärdsstaten och 
samhället.  

  
Ansökan om återvandringsbidrag (avsnitt 4.6) 
Olofströms kommun tillstyrker att ansökan om återvandringsbidrag ska fortsatt ges till 
Migrationsverket och att Migrationsverket hanterar ärenden om beslut för 
återvandringsbidrag. Detta då det ligger inom myndighetens ansvarsområde.  
  
De mänskliga rättigheterna & barnrätten  
Olofström kommun vill uttrycka sin oro över att förslaget om ett höjt 
återvandringsbidrag, tillsammans med det föreslagna brytdatumet den12 september 
2024, kan få konsekvenser för de mänskliga rättigheterna och barnrätten. En 
avgränsning i form av ett datum kan strida mot principen om likabehandling, då 
personer i likartade situationer behandlas olika utan objektivt motiverande skäl 
kopplade till deras individuella omständigheter. Vi ser även en risk att ett villkorat 
återvandringsbidrag kan begränsa individens mänskliga rättighet att fritt röra sig och 
återvända till sitt hemland. Att ekonomiskt styra eller selektivt villkora denna rättighet 
kan därmed innebära ett otillbörligt ingrepp i de mänskliga rättigheterna. 
  
Promemorian (avsnitt 7) menar att ett höjt återvandringsbidrag kan leda till att det 
uppstår ökade påtryckningar inom familjer som resulterar i att endast en förälder 
lämnar landet utan sin familj, eller att hela familjen återvandrar mot någons vilja. Det 
kan leda till att en förälder ensam får försörjningsansvar för hela familjen, vilket innebär 
en stor påfrestning. Dessutom kan barn drabbas av brutna sociala kontakter, 
miljöombyte samt förlorad skolgång. Det här kan få konsekvenser för barnets 
välmående och känsla av sammanhang, vilket påverkar deras psykiska och 
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emotionella utveckling negativt. Förslaget riskerar således att barnets bästa och rätt till 
delaktighet enligt barnkonventionen åsidosätts.  
  
  
Beslutsunderlag 

-Tjänsteskrivelse 
-Promemorian ”Ett höjt bidrag vid återvandring”  
-SOU 2024:53 

  
  
Beslutet skickas till 
Remissvar lämnas per e-post till ju.remissvar@regeringskansliet.se och med kopia till 
ju.L7@regeringskansliet.se. Ange diarienummer Ju2025 / 00949 och remissinsatsens namn i 
ämnesraden på e-postmeddelandet. 
Kvalitets- och säkerhetsskyddschef A.S 
Beredskaps- och trygghetssamordnare A.G 
 
Beredskaps - och integrationssamordnare J.E 
  

  

mailto:ju.remissvar@regeringskansliet.se
mailto:ju.L7@regeringskansliet.se
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§ 126/2025  Beslut om samråd - Detaljplan för Holje 103:9 m.fl (EBP 
industriområde) 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att förslag till detaljplan för Holje 103:9 m.fl. (EBP industriområde) 
ställs ut på samråd enligt 5 kap. 11 § Plan- och bygglagen (2010:900). 
 

Kommunstyrelsen beslutar att planen bedöms inte medföra betydande miljöpåverkan. 
 
  
Ärendebeskrivning 
Patrik Gerdovci, planarkitekt, redovisar i ärendet. 
 
Den 8 oktober 2024 § 163/2024 gav kommunstyrelsen i uppdrag till 
samhällsutvecklingsavdelningen att ta fram en ny detaljplan för Holje 103:9 med flera. EBP 
Fastigheter AB inkom med begäran om planbesked på grund av behovet av en 
sammanslagen industritomt. EBP ser behovet att sammanlägga fastigheterna Holje 103:10, 
Rösjö 1:31 och Holje 103:9. För att skapa en sammanläggning av dessa fastigheter behöver 
en del av den allmänna platsmarken, Energivägen, övergå till kvartersmark. Planområdet är 
redan exploaterad och nyttjas av EBP i Olofström. 
  
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra förtätning av ett befintligt industriområde.  
  
Planförslaget innebär att den allmänna platsen inom planområdet, Energivägen, kommer 
minskas och övergå till kvartersmark för industri. Planförslaget möjliggör även förtätning 
genom att högre bebyggelse inom området tillåts, med hänsyn tagen till stads- och 
landskapsbilden. 
  
Planen bedöms inte medföra en betydande miljöpåverkan eftersom planområdet redan är 
exploaterat och planförslaget kommer inte möjliggöra för någon större utbyggnad eller 
påverkan på omgivande miljö eller naturvärden. 
 
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Planförslaget bedöms inte ha någon större negativ påverkan ur ett barnrätts- och 
jämställdhetsperspektiv. Den påverkan som planförslaget medför beskrivs i 
planbeskrivningen. 
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2025-05-28 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Undersökning av betydande miljöpåverkan 
Länsstyrelsens yttrande 
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Naturvärdesbedömning Agrasjön 
  
Beslutet skickas till 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
Planarkitekt P.G 
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§ 127/2025  Remissvar på promemorian En ändamålsenlig hantering av 
tillstånd och tillsyn av explosiva varor – Slutredovisning 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att skicka nedanstående yttrande till försvarsdepartementet 
avseende promemorian "En ändamålsenlig hantering av tillstånd och tillsyn av explosiva 
varor". 

  
Ärendebeskrivning 
Olofströms kommun är en av remissinstanserna som kan lämna synpunkter på förslagen i 
försvarsdepartementets promemoria. I denna promemoria lämnas ett antal förslag som ska 
utöka och förbättra kontrollen av personer som har rätt att hantera explosiva varor enligt 
lagen (2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE). 
  
Yttrande/Bedömning 
Förslag: Polismyndigheten ska få ha direktåtkomst till uppgifter i det nationella 
tillståndsregistret för explosiva varor. Polismyndigheten ska, utöver vad som gäller i dag, ha 
rätt att ta del av uppgifter från det nationella tillståndsregistret för explosiva varor om 
Polismyndigheten behöver uppgifterna för att fullgöra sina uppgifter enligt lagen (2010:1011) 
om brandfarliga och explosiva varor eller ordningslagen (1993:1617). 
Tillstyrks: Med direkt åtkoms till nationella tillståndsregistret kommer polisen arbeta mer 
effektivt och ges möjlighet att göra rutinmässiga kontroller. Olofströms kommun tillstyrker 
förslaget då detta skulle möjliggöra snabbare och mer effektiva kontroller av personer som 
hanterar explosiva varor, vilket är avgörande för att förebygga och förhindra brottslig 
verksamhet även på lokal nivå. Viktigt att nämna att förslaget skulle kunna tänkas resultera i 
en större arbetsbörda för tillståndsmyndigheten då tillståndsregistret hela tiden behöver 
uppdateras.  
  
  
Förslag: En tillståndspliktig verksamhet ska snarast anmäla till tillståndsmyndigheten om 
någon som prövats enligt 19 § LBE inte längre deltar i, förestår eller har ett betydande 
inflytande över verksamheten 
Tillstyrks: Syftet med förslaget är att säkerställa att tillståndsmyndigheten alltid har 
uppdaterad information om vilka personer som är involverade i hanteringen av explosiva 
varor, vilket Olofströms kommun tillstyrker. Detta är viktigt för att kunna återkalla tillstånd eller 
godkännanden när det behövs i ett brottsförebyggande perspektiv. Det blir också högst 
relevant för tillsynsmyndigheten att få information om förändringar hos tillståndspliktiga för att 
ha förutsättningar till att uppdatera det nationella tillståndsregistret för explosiva varor.  
 
 
Förslag: När en kommunal tillståndsmyndighet återkallar ett tillstånd avseende explosiva 
varor, får även tillstånd som andra kommunala tillståndsmyndigheter utfärdat återkallas om 
det behövs. Tillståndsmyndigheten ska underrätta övriga tillståndsmyndigheter som utfärdat 
tillstånd om sitt beslut. 
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Tillstyrks: Detta är nödvändigt för att säkerställa att olämpliga tillståndshavare inte kan 
fortsätta hantera explosiva varor i andra kommuner. Det möjliggör en snabb och samordnad 
återkallelseprocess när allvarliga brister upptäcks. Som det ser ut idag kan en kommunal 
tillståndsmyndighet endast återkalla tillstånd som den själv har utfärdat. Viktigt att påtala för 
regeringen att det behövs en tydlighet för hur informationen ska hanteras mellan 
tillståndsmyndigheterna. Det behövs en tydlighet i strukturen för hur en tillståndsmyndighet 
skall rapportera om ett tillstånd har återkallats. Det behövs svar på vem som blir den 
samordnande instansen för att delge övriga kommuner om uppdaterad information i det 
nationella tillståndsregistret och på vilket sätt informationen skall struktureras.  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiven har beaktats. Bedömningen är att förslagen inte har 
någon direkt påverkan på barn/ungdomar respektive jämställdheten. 
  
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Promemorian - En ändamålsenlig hantering av tillstånd och tillsyn av explosiva varor – 
Slutredovisning Ds 2025:10 
  
Beslutet skickas till: 
Försvardepartementet 
Kvalitet- och säkerhetsskyddchef A.S 
Beredskaps- och integrationssamordnare J.S 
Beredskaps- och trygghetssamordnare A.G 
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§ 128/2025  Diskussion om mål för kommunstyrelsens verksamheter 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Informationen tas till protokollet. 
 

Ärendebeskrivning 
Adnan Samardzic, stabschef, redovisar i ärendet. 
 
Ledamöter och ersättare får genomföra en diskussion om mål för kommunstyrelsens 
verksamheter. Utifrån inspelen/diskussionen kommer förvaltningen sedan arbeta med att ta 
fram ett samlat målförslag. Förslaget kommer inkludera förslag på mål som berör 
nämnderna, utifrån vad nämnderna vill ha för mål för sina verksamheter. 
  
Sedan 2020 har kommunen justerad målmodell som går ut på att kommunfullmäktige tar de 
mål som kommunstyrelsen och nämnder ska förhålla sig till. Verksamheterna kan sedan ha 
egna mål där de utifrån sin profession bedömer att de behöver göra en förflyttning inom. 
Kommunfullmäktiges mål tas för en fyraårsperiod och den senaste målperioden var för 2020-
2023. Målen förlängdes dock till och med 2024, då kommunkoncernen under 2023-2024 
fokuserade på att ta fram ny vision för Olofströms kommun. Kommunfullmäktige har under 
2024 beslutat om den nya visionen: 
  
Lev livet i Olofströms kommun! I hela vår natursköna kommun kan alla bo, verka och 
växa. Tillsammans ger vi kraft och möjlighet åt varje människa att utvecklas hela livet. 
  
Nästa steg är att ta fram nya mål som nämnderna och kommunstyrelsen vill fokusera på. 
Målen som tas fram samlas ihop av kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige. Målen 
kommer inte brytas ned till ytterligare mål (verksamheterna tar fram aktiviteter till målen) och 
behöver därför vara specifika/tydliga och mätbara. Målen kan konstrueras i form av konkreta 
direktiv, och behöver ha fokus på invånarna. De ska vara utmanande men också nåbara, 
inom områden där det behövs förflyttning. 
  
I en måldiskussion behöver sex grundläggande frågor beaktas: 
  

1.Utifrån visionen och kommunstyrelsens uppdrag – vad är särskilt viktigt för oss att 
uppnå och varför? Är det något vi vill göra en förflyttning inom (mål) eller bara ha koll 
på (indikator)? Eller är det viktigaste att säkerställa uppsiktsplikten, det vill säga ha 
uppsikt över verksamheterna som bedrivs av bland annat av nämnder? 

2.Av det som är särskilt viktigt – är det någon särskild målgrupp som är viktig och varför? 
3.Kan kommunstyrelsens verksamheter påverka resultatet? Om ja, hur? 
4.Utifrån dagens ramar – hur kan det som är särskilt viktigt påverka budgeten? Behöver 

annat prioriteras bort? 
5.Vilken annan nämnd kan vara inblandad i arbetet och i vilken utsträckning? Kan det 

vara budgetpåverkande för deras budget? 
6.Utifrån diskussionen – vilket eller vilka mål är allra viktigast? Målarbete innebär att 

prioritera, och det som inte kommer med innebär inte att det inte är viktigt. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
 
Beslutet skickas till 
Kvalitets- & säkerhetsskyddschef A.S 
Kommunchef I.R 
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§ 129/2025  Samrådsyttrande - vattentjänstplan Karlshamns kommun 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avlägga yttrande enligt nedan.  

  
Ärendebeskrivning 
Oskar Sandberg, planarkitekt, redovisar i ärendet. 
 
 
Karlshamns kommun arbetar med framtagande av vattentjänstplan enligt Lagen (2006:412) 
om allmänna vattentjänster §§ 6a-d. I enlighet med förfarandet ska berörda kommuner ges 
möjlighet att lämna yttrande på planens innehåll varpå Olofströms kommun nu beretts 
möjlighet att lämna yttrande på framtaget förslag. Samrådstiden för Karlshamns kommuns 
vattentjänstplan är 23 maj till och med 22 juni 2025.  
  
Planen syftar till att säkerställa långsiktig tillgång på dricksvatten samt att minimera påverkan 
på vattenförekomsterna. Karlshamns kommun har flertalet utmaningar där flertalet är 
kopplade till klimatförändringar och förnyelsebehov. Befintligt vattenverk vid Långasjön är i 
behov av omfattande renovering och nytt vattenverk är under planering. Det finns idag inga 
reservvattentäkter för Karlshamn men arbete är uppstartat för framtida vattenuttag från 
Mörrumsån.  
  
Yttrande 
Inget att erinra.  
  
Olofströms kommun välkomnar och framhåller vikten av fortsatt dialog i vattenråd och 
liknande forum. Genom samverkan i frågor som berör kommunerna kan gemensamma 
angelägenheter hanteras på ett långsiktigt hållbart vis.  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Ej aktuellt för yttrande. 
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2025-06-03 
Vattentjänstplan  
Riktlinjer för dagvattenhantering 
Revideras VA utbyggnadsplan 
Undersökning av betydande miljöpåverkan  
  
Beslutet skickas till 
Karlshamns kommun (kommunstyrelsen@karlshamn.se) 
Planarkitekt O.S 
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§ 130/2025  Uppföljning av Klimatlåda, överbliven skolmat 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Klimatlådan ska fortsatt erbjudas i samma format samt pris. Klimatlådan utökas även till att 
finnas på alla kommunens skolor/förskolor.  
  
Yrkanden 
 
Malin Åman (C) yrkar att fortsättning av klimatlådan ska ske med samma pris och utökas till 
alla skolor.  
 
Moderaterna yrkar att ge förvaltningen i uppdrag att utreda priset så att det inte konkurrera 
med övriga näringsidkare i kommunen.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
Malin Åman (C) yrkande om att fortsätta med klimatlådan i nuvarande utformning samt utöka 
den till övriga skolor. 
  
Omröstning 
Omröstning begärs och genomförs enligt nedan resultat. 7 JA-röster och 6 NEJ-röster vilket 
innebär att kommunstyrelsen beslutar enligt Malin Åmans (C) yrkande.  
  
JA-röst för Malin Åmans (C) yrkande 
NEJ-röst för moderaternas yrkande 
  
  JA NEJ 

Morgan Bengtsson (S) X   

Rolf Jönsson (C) X   

Tommy Holmgren (SD)   X 

Ingeborg Braun (S) X   

Ola Claesson (S) X   

Pirjo Veteli (S) X   

Håkan Assarsson (S) X   

Malin Åman (C) X   
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Roal Bencic (SD)   X 

Max Nielsen (SD)   X 

Patrik Krupa (M)   X 

Torsten Cairenius (M)   X 

Glenn Bengtsson (KD)   X 

  7 6 

  
Ärendebeskrivning 
Christina Ivarsson, kostchef, redovisar uppföljning i ärendet. 
  
Vid Kommunstyrelsens möte 2024-11-12, § 186 beslutades att en uppföljning av försäljning 
av Klimatlådan skulle ske för Kommunstyrelsen i juni månad.  
  
  
Yttrande/Bedömning 
Under VT 25 har vi fortsatt att erbjuda köp av Klimatlåda/överbliven mat i skolrestaurangerna 
på Nordenbergskolan, Högavångskolan samt Vilbokens förskola.  
Försäljningen av Klimatlådan är ett av stegen mot att minska matsvinnet. 
 
  
Finansiering 
Sammanlagt 379 lådor sålda mellan jan-maj 2025. 
Ca 4,4 lådor/dag, vilket ger en minskning med 114 kg kastad mat. 
Ca 8000 kr tillbaka till UBN 
  
Under aug-dec 2024 såldes 738 lådor 
Ca 8,8/dag vilket gav en minskning på 220 kg kastad mat. 
16 500 kr betalades tillbaka till UBN. 
  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Att jobba mot att minska svinn är bla att minimera miljöbelastningen både nu och i framtiden 
för våra barn. 
  
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
  
Beslutet skickas till 
UBN 
Kostchef C.I 
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§ 131/2025  Svar på remiss Livsmedelsverkets nationella riktlinjer för 
måltider i skolan 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Inga synpunkter på remissen. Ser mycket positivt på förslagen från Livsmedelsverket 
”Uppdaterade nationella riktlinjer för måltider i skolan”. 

  
Ärendebeskrivning 
Christina Ivarsson, kostchef, redovisar i ärendet. 
 
Livsmedelsverket har kommit med en remiss som handlar om de uppdaterade nationella 
riktlinjerna för måltider i skolan. Svar senast den 19 juni 2025. 
  
  
Yttrande/Bedömning 
En måltid är mer än maten på tallriken. Måltiden omfattar även bland annat rummet, 
sällskapet och stämningen. 
Remissen från Livsmedelsverket om nationella riktlinjer för måltider i skolan är ett brett 
underlag för både skola och kostavdelningen att kunna jobba utefter.  
En bra skollunch ger elever förutsättningar att orka fokusera och prestera i skolan. Men en 
bra måltid är inte bara maten på tallriken. En trygg och lugn måltidsmiljö med vuxna 
förebilder är också viktigt för att eleverna ska få en positiv attityd till maten. 
Genom åren har synen på måltiderna förändrats – från att enbart handla om mätta elever till 
att se skolmåltiderna som ett verktyg för omställningen till en mer hälsosam och hållbar 
livsmedelskonsumtion.  
Måltidsmodellen som kan användas som ett verktyg i skolan är indelad i sex olika områden 
som alla är viktiga för att maten ska vara hållbar och ätas upp. Måltider i skolan blir hållbara 
genom att vara näringsriktiga, säkra, goda och trivsamma, miljösmarta, integrerade  
Hållbara måltider bidrar till  

-Att tillgodose alla elevers behov av näring och energi, på jämlikt sätt 
-Att främja elevers hälsa och livskvalité idag och i framtiden 
-Att lägga grunden för bra matvanor och stödja elevers kunskapsutveckling kopplat till 

hälsa och miljö 
-Att minimera måltidernas miljöbelastning 
-En social, miljömässigt och ekonomiskt hållbar utveckling 

 
 
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Missiv 
Remiss - Nationella riktlinjer för måltider i skolan 
 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
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Genom skolmåltiderna har alla elever, oavsett bakgrund, olika förutsättningar eller livsvillkor 
samma möjlighet att äta hälsosamt och kunna bygga en kunskap om vad som är bra 
matvanor. 
Genom att alla elever erbjuds kostnadsfria och näringsriktiga måltider skapas bättre och mer 
jämlika förutsättningar för lärande och god hälsa. 
  
Beslutet skickas till: 
Livsmedelsverket 
Kostchef C.I 
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§ 132/2025  Aktuell information från kommunledningsförvaltningen 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Informationen antecknas till protokollet. 

  
Ärendebeskrivning 

Christina Ivarsson, kostchef deltar och svarar på frågor om sin verksamhet. 
  
Övergripande 
2025-06-30 var vi 12 918 personer, 22 färre än 2025-04-29, 82 färre än årsskiftet.  
Förändringen sedan 2025-04-29; 
-9 födelsenetto 
-20 flyttningsnetto 
+7 invandringsnetto 
Årsstämma hålls i Holje Holding 2025-06-11. 
  
Administrativa avdelningen 
Val - Den 28/5 kom en ny proposition kring säkerhet och tillgänglighet vid val. 
Lagändringarna föreslås träda i kraft 1/12 2025 och alltså inför 2026 års val till riksdag, 
kommun och region. Den innehåller en del ändringar och något som kan påverka hela vägen 
ut i val- och röstningslokal är digitala röstkort. Valmyndigheten tittar parallellt på digitala 
väljarförteckningar och digitala röstlängder. Vad detta kommer innebära för vår kommun är 
ännu oklart. Det innebär inte att väljaren kan rösta via bank-id eller motsvarande.  
Live in Blekinge - Vi deltar tillsammans med de övriga Blekinge-kommunerna, i projekt Live 
in Blekinge (2025-2027). Medborgarcenter ingår i arbetspaketet ”Stöd och Service” och syftet 
är att utveckla arbetet kring inflyttarservice, medflyttarservice, bidra till blekinge.se, 
genomföra kompetensutveckling och utveckla nya gemensamma arbetssätt. Som ett första 
steg har det bl.a. skapats en ny sida: https://olofstrom.se/medborgarcenter/flytta-till-
olofstrom. 
Nya svenska medborgare - Till nationaldagsfirandet i Holje Park har 80st nya svenska 
medborgare bjudits in. De har per brev välkomnats med ett diplom och en inbjudan om att 
komma den 6/6 för att motta en liten bordsflagga som symbol för sitt svenska 
medborgarskap.  
Digitala arvoden - Vårens pilotprojekt Troman politiker (digital begäran av arvoden) med 
Kommunstyrelsen och dess utskott har resulterat bra. Därav fortsätter projektet med revision, 
KF:s presidium och därefter övriga nämnder under hösten, om allt går enligt planering. I 
skrivande stund pågår även en förstudie för genomförande av attestering i Troman. 
Firande – fyra 100-åringar har firats under året varav den sista nu i juni månad.  
  
Ekonomiavdelningen 
Prognos 2025 - Ny prognos för året tas fram runt den 10/6. Den tidigare prognosen visade 
på ett resultat på 5,6 mkr för året.  
Budget 2026 - KS beslutade om driftbudget för 2026 den 20/5. I dagsläget behövs en allmän 
besparing på 6,8 mkr för att nå KF:s finansiella mål om 1% av nämndernas ramar i resultat 
vilket är ca 10,0 mkr. 

https://olofstrom.se/medborgarcenter/flytta-till-olofstrom
https://olofstrom.se/medborgarcenter/flytta-till-olofstrom
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Övrigt - Vi har återfått moms på 549 tkr på vår ansökan till Skatteverket. Det gäller tidigare 
missad moms för de senaste tre åren. 
Graviditetsvikariat för tjänsten som ekonom riktad mot förskola, kultur- och fritid, lokalvård 
och kost är nu på plats. Louise Håkansson från Karlshamn tillträdde tjänsten den 19/5 och 
jobbar nu parallellt med Karoline några veckor. 
  
HR-avdelningen 
Årets löneöversyn är på väg att avslutas. Akademikeralliansen är helt klar med utbetalning 
och avstämningar Nya löner för avtalsområdena Kommunal, Vision, Ledarna och SSR 
betalas ut i juni och avstämningar med facken sker under vecka 24. Avtalsområde Sveriges 
Lärare är sist ut med utbetalning av nya löner i juli. Avstämning med Sveriges lärare sker 
vecka 26.  
I mitten av augusti börjar vi planera inför årliga lönekartläggningen för 2025 samt för 
löneöversyn 2026. 
  
IT-avdelningen 
Den senaste månaden har nästan haft temat informations-, och cybersäkerhet! Vi har bland 
annat jobbat på att tillsammans med våra grannkommuner rusta oss inför den nya 
cybersäkerhetslagstiftningen (NIS2), både i fråga om säkerhetshöjande åtgärder och hur vi 
tillsammans kan kompetenshöja oss inom området.  
Vi har också gjort en hel del bakgrundsarbete med att bland annat uppdatera klassning av 
system, se över våra interna rutiner, samt att komma igång med att öva scenarion där vi 
råkar ut för en säkerhetsincident.  
  
Kostavdelningen 
Personal - Rekrytering av ansvarig kock till hösten till Nordenbegskolan är på sluttampen 
med en förhoppning att bli klar denna veckan. 
Beredskap - Vi har fått leverans av vårt fältkök, 2 övnings/introduktionstillfällen är 
inplanerade, först ut, redan idag är beredskapsgruppen och kommande vecka för ansvariga 
kockar. Under dessa tillfällen ska vi lära oss montera ihop fältköket, gå igenom säkerhet, 
koka upp vatten för att se hur lång tid allting tar och packa ihop, allt för att lära oss hur lång 
tid vi behöver på oss att ställa om, tillagning och nedmontering och bli trygga i hanteringen. 
En planering för beredskapsvecka till hösten är också klar.  
I onsdags hade vi vår årliga studentmiddag på Nordenberg där det bjöds på kycklingspett 
med fransk potatissallad, sallad och en fetaostkräm, till dessert serverades en 
chokladfondant med lättvispad grädde och jordgubbar. 
  
Lokalvårdsavdelningen 
Beredskapsgruppen - Förberedelserna för vår beredskapsorganisation fortskrider enligt plan. Syftet är att etablera 
gemensamma ramar och rutiner för hur vi hanterar akuta situationer och särskilda händelser framöver. 
Personal - En tidigare timanställd har erbjudits och accepterat konvertering till en tillsvidareanställning. Första 
arbetsdag i den nya anställningsformen är den 2 juni.  
Cleanpilot - Det digitala verktyget Cleanpilot har ännu inte implementerats i önskad omfattning. För att stärka 
förståelsen och motivationen har vi bokat in en utbildnings- och inspirationsinsats.  
Utbildning – den interna introduktionsutbildningen och informationssäkerhetsutbildningen är obligatorisk. Tyvärr är 
genomförandegraden inte tillräcklig inom avdelningen vilket tittas på. 
 
Näringslivsavdelningen 
Svenskt näringslivs enkät-rapport har kommit, sammanlagt minskade Olofström något. Men 
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glädjande att vi ökade på det vi tillsammans kan påverka vilket är service och bemötande 
och trygghetsfrågor. 
Årets företagare 2024 har utsetts:  
ReTote UF 
Årets Handlare 2024: Interiör Strandvägen 
Årets Nyföretagare 2024: Restaurang och Bar Terrassen 
Framtidstro Blekinge - Sparbankens Karlshamns Hållbarhetspris: EBP AB 
Årets Unga Företagare 2024: Valentinos Auto AB 
Årets Företagare 2024: Brödhultsgården AB 
  
Samhällsutvecklingsavdelningen 
Bygg – kommit fler bygglovsansökan/-anmälanr än vanligt. Oavslutade ansökningar äldre än 
5 år har färdigställts, och sökande informerats om att bygglovet har löpt ut, ev. tillsammans 
med begäran om avslutande kompletteringar. 
Karta/GIS - Mätstationen har äntligen reparerats, så uppdatering och inmätning av ny 
kommunens primärkarta kan komma igång igen. Nya adresser levereras till Lantmäteriet.  
EU/projekt - Möten med utbildningsförvaltningen om ett ev. nytt Erasmus+ projekt 
tillsammans med skolor i Holland (deadline i början av okt). 
Landsbygdsutveckling - Planering inför årets ”Brännpunkt landsbygd” pågår. Vecka 24 
kommer Arbetsgruppen för Blekinges livsmedelsstrategi till Kyrkhult. 
Miljö/klimat - Kommunens Naturvårds- och friluftsråd har möte vecka 23.  
Plan/exploatering - Översiktsplanen har fått laga kraft. Stationsläget i Olofström är på 
samråd, samtidigt som dagvattenutredning tas fram, och förberedelser inför omlokalisering 
av pågående verksamhet på fastigheterna pågår. Västra Bommareviken: Pågående 
dagvattenutredning även här - förhoppningsvis kan granskning av detaljplanen sen komma 
igång till hösten. Detaljplanen för Olofströms bangård revideras nu utifrån inkomna 
synpunkter, som är ganska få. Förhoppningsvis ska planen ut på granskning efter 
sommaren. 
  
Stabsavdelningen 
Beredskap - möte hos landshövdingen angående beredskapsbutiker för livsmedel. Samtliga 
Blekingekommuner är positiva till initiativet och avser att skriva under en avsiktsförklaring. En 
nödvattenövning har genomförts och flera säkerhetsövningar planeras med verksamheterna.  
Integration - Under 2025 är tre skyddsbehövande ukrainare kvalificerade för folkbokföring 
(det kan vara fler men dessa tre har kommunen formellt boendeansvar för). En av dessa tre 
slutför sin folkbokföringsprocess just nu, och kommer ta över sitt lägenhetskontrakt från i 
sommar. 
Kommunikation - Tillsammans med IT-avdelningen har den uppdaterade Insidan/intranätet 
lanserats. Olofströms kommuns grafiska manual har reviderats som innebär att den nu är 
bättre utifrån de krav vi har på oss och utifrån behoven verksamheterna lyft under åren.  
Övergripande kvalitetsutveckling - Arbetet med att ta fram visionsbilden är klar. 
Kommunikation jobbar nu med vissa tekniska krav för bilden. Visionsbilden kommer snart att 
lanseras och bli en del av den visuella kommunikationen.  
Brottsförebyggande - Tillsammans med polisen ska kommunen anordna en 
”grannsamverkansutbildning” för båtägare i Olofström, med syftet att få igång båtsamverkan 
innan sommaren. Det här görs främst med bakgrund av att det förekommer problem med 
stölder från båtar. 



 Protokoll 43(50) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-06-10  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 132/2025  KS 2025/14  
  

  
Tekniska avdelningen 
Fastighetsdrift – Stor flytt av Komvux pågår fram till v32. Skötselplaner för vaktmästeriet 
håller på att läggas in i Dalux. Utöver vanliga verksamheten pågår en hel del målerijobb ute 
på verksamheterna. 
Infrastruktur - Asfaltering har genomförts på ett antal sträckor som Dahlénvägen, 
Rådjursvägen, Hallonvägen, Skogsby, Vilshultsvägen, Klöverängsvägen mm. Byggnation av 
GC-väg i Bommareviken har påbörjats. Exploateringprojektet Lisebacke färdigställs nu. Den 
nybyggda vägen har asfalterats, och därefter återstår bara en del mindre arbeten. 
Offentlig miljö – Barnen i förskoleklass på Brännaregårdsskolan har tillsammans med 
samordnare för offentlig miljö fått plantera varsitt träd i ett blivande lövskogsområde. Under 
v.23 ska tapetrabatten i Tulseboda brunnspark planteras tillsammans med barn från 
Kyrkhults skola & förskola. Studiebesök har genomförts i Älmhults kommun där vi tittat på 
nya lekmiljöer, planteringar och exploateringsområden. Projektet Crossinnovation som 
genomförs tillsammans med Netport Science park fortskrider och under veckan ska vi 
tillsammans med seniorer och ungdomar bl. a. bygga en trädkoja vid Centrumbyggan. 
Våtmarker – Tillsammans med Länsstyrelsen som finansierar åtgärden ses möjligheten över 
för att återställa hydrologin för Sjömossen i Halens naturreservat. Två utredningar om 
avhjälpning av vandringshinder för vattenlevande organismer i Vilshultsån respektive 
Ulvsbäck är genomförda. 
 
Inköpsinformation  
Pågående upphandlingar (när annonsering har skett) 
Köks- och serveringsutrustning (Sölvesborg), 2025-06-01 (planerad avtalsstart) 
Kommande upphandlingar 
Bevakningstjänster (OHAB) 
Mark- och anläggningsarbeten, OHAB deltager 
VS-tjänster, OHAB deltager 
 

§ 133/2025  Svar på skrivelse från SPF om att ändra parkeringstiden från 
2 timmar till 3 timmar för parkeringsplatser i anslutning till Kulturhuset 

Kommunstyrelsens beslut: 

Olofströms kommun bifaller skrivelsen och ändrar parkeringstiden från 2 timmar till 3 timmar 
för parkeringsplatser i anslutning till Kulturhuset. 
 
Ärendebeskrivning 
SPF Olofströmsbygden har genom en skrivelse till Olofströms kommun, önskat att den 
tillåtna tiden för parkering (då p-skiva gäller) ändras från 2 timmar till 3 timmar. Skrivelsen 
avser parkeringsplatsen som är belägen längs med och med infart från Östra Storgatan, intill 
Kulturhuset. 

Teknisk samordnare Infrastruktur har sedan tidigare nekat ändring av angivna tider för 
tidsregleringen. 

Yttrande/Bedömning 
När en tidsbegränsad parkering infördes 2016, var ett av problemen att tillgängliga 
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parkeringsplatser under dagtid saknades centralt. Ett fåtal av parkeringsplatserna beslutades 
regleras med p-skiva, 8–18. Parkeringen vid Kulturhuset med infart från Östra Storgatan har 
20 parkeringsplatser, där man får parkera 2 timmar mellan 8–18 (8–13), med krav på p-
skiva. Runt Kulturhuset finns 75 stycken ytterligare parkeringsplatser samt 6 stycken platser 
för rörelsehindrade och 5 stycken platser som är avsedda som laddplatser. På Lührsens väg 
finns ytterligare 19 stycken parkeringsplatser. Vid behov av ytterligare, parkeringsmöjligheter, 
är den övre platån på Olsgatan, 4 timmar. Här finns ett 50-tal parkeringsplatser och det är 
inte ett långt gångavstånd till Kulturhuset. 

Längs Ågatan och Kapellgatan råder inte parkeringsförbud. Även här finns möjligheter att 
parkera längs med gatorna i enlighet med det som Trafikförordningen generellt tillåter. 

Att majoriteten av parkeringsplatserna runt Kulturhuset är fria och tillgängliga ökar behovet 
av reglerade parkeringsplatser. För att övriga verksamheter och besökande till dessa ska ha 
en rimlig möjlighet att parkera och genomföra dessa besök, behöver de aktuella 
parkeringsplatsernas tidsreglering behållas så som utformning är idag. 

Finansiering 
Inte aktuellt för lagt beslutsunderlag. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Har beaktats och bedömning görs att respektive perspektiv inte påverkas. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Skrivelse från SPF 

Beslutet skickas till 
Teknisk samordnare Infrastruktur R.J 
Ordförande för SPF Olofströmsbygden 
Trafikhandläggare M.FD 
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§ 135/2025  Revidering av föreskrifter för avfallshantering för Olofströms 
kommun 

Kommunstyrelsens beslut: 

Olofströms kommun beslutar att anta revideringen av föreskrifter för avfallshantering för 
Olofströms kommun. 

Ärendebeskrivning 
Kommuner har lokala föreskrifter för avfallshanteringen eftersom nationella regler inte alltid 
täcker de behov och förhållanden som finns lokalt. Genom att anta egna föreskrifter kan 
kommunen anpassa reglerna efter lokala förutsättningar, exempelvis när det gäller 
avfallshantering, eldning eller buller. Det gör det möjligt att förebygga störningar, minska 
miljöpåverkan och skapa en tryggare och mer hälsosam livsmiljö för invånarna. Då 
lagstiftningen runt eldning av trädgårdsavfall har förändrats behöver Olofströms kommun nu 
revidera sina lokala renhållningsföreskrifter.  

Yttrande/Bedömning 
I dagsläget regleras eldningsförbudet i separata bestämmelser, vilket skapar oklarheter kring 
ansvar och tillämpning. Genom att flytta regleringen av eldningsförbudet till kommunens 
renhållningsföreskrifter samlas bestämmelser om hantering av avfall, inklusive 
trädgårdsavfall och eldning, på ett enhetligt ställe. Det stärker tydligheten, ökar efterlevnaden 
och gör det lättare för invånare att förstå vilka regler som gäller – samtidigt som det bidrar till 
en effektivare tillsyn och ett förbättrat skydd för både miljön och människors hälsa. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrätt- och jämställdhetsperspektivet bedöms inte påverkas av beslutet.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Renhållningsföreskrifter 2025 Olofström 

Beslutet skickas till 
Miljöförbundet Blekinge Väst  
Västblekinge Miljö AB  
Miljösamordnare och landsbygdsutvecklare K.M 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
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§ 137/2025  Medel till kommunstyrelsens förfogande 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Informationen antecknas till protokollet.  

  
  
Ärendebeskrivning 

Avstämt 2025-05-31 
  

Beslutsdatum Beskrivning Nämnd 

      
Återstår av 
budget 2025 

  Anslag budget 2025 - 10 403 
    -   
2024-12-11 2024/3431-1 Utredare KS -840 

2024-12-19 
2024/3505-1 Tjänst 
kulturavdelningen KFN -135 

2025-04-01 

KS § 61/2025 marknadsföring av 
Yrkeshögskolan  
Syds utbildningar UBN -100 

2025-05-08 Förbättring av flygfältets ytskikt KS -841 

2025-05-20 
KS § 81/2025 Utredning 
arbetsskor till vissa yrkesgrupper     

        
        
        
        
        
Summa     8 487 
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§ 138/2025  Beslut fattade av kommunstyrelsens arbetsutskott 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Rapporten godkänns.  

  
Ärendebeskrivning 

§ 93 Godkännande av ärendelista 
  

§ 95 Holjebadet information om entreprenad 
Beslut: ÄTA 39 godkänns. 
  

§ 96 Holjegården information om entreprenad 
Beslut: ÄTA 57, 60, 61, 62 och 63 godkänns. 
  

§ 97 Information och dialog angående JO-anmälan om socialnämnden 
  

§ 103 Information om uppsägning av ramavtal för glasarbeten 
  

§ 106 Samrådssvar miljöfarlig verksamhet fastigheten Holje 103:9 EBP i 
Olofström AB 
  

§ 107 Samrådssvar Omprövning av Fridafors övre och nedre kraftverk 
  

§ 109 Revidering av Olofströms lokala föreskrifter för att skydda människors 
hälsa och miljön 
Beslut: Ärendet återremitteras för att kompletteras med Miljöförbundet 
Blekinge Västs motivering varför punkten om tillstånd för ormhållning 
plockats bort. 
  

§ 110 Information, dialog och status om prioriterade detaljplaner 
  

§ 111 Förfrågan om köp av del av Holje 5:97 (Jämshögsv/Vassliden) 
Beslut: Olofströms kommun beslutar att tillstyrka försäljning och 
avstyckning av mark på del av fastigheten Holje 5:97 enligt förfrågan. 
Uppdrag ges till samhällsutvecklingschef att inhämta extern värdering av 
marken. 
  

§ 112 Uppdrag att utreda stöd till trygghetsboende med trygghetsvärd 
Beslut: Kommunchefen ges i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp med 
uppgift att ta fram ett beslutsunderlag för införande av ett stöd till 
trygghetsboenden i form av trygghetsvärdar. 
Återrapportering av förslag till beslut ska ske under september 2025. 
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§ 113 Val av ledamot till seniorrådet 
Beslut: Följande ersättare väljs som representant i seniorrådet för 
mandatperioden 2025-2026. 
SKPF pensionärerna Väst -Blekinge avdelning 94 
Kerstin Johansson, ersättare 
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§ 139/2025  Meddelanden 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Informationen antecknas till protokollet. 

  
  
Ärendebeskrivning 

Ärendenr H.nr. Innehåll 
2025/566 9 Visit Blekinge - Årsstämmoprotokoll  
2025/1398 13 Karlshamns kommun - [2025/615] Samverkansavtal rörande 

tillsyn av alkoholservering samt försäljning av folköl klass 2 
2025/1398 11 Karlshamns kommun - [2025/612] Samverkansavtal om 

handläggning av ärenden avseende alkoholservering 
2025/1640 3 Besked om utbetalning från MSB, 1 645 574 kr 
2025/1408 4 Yttrandet från Länsstyrelsen Blekinge avseende 

konsekvensanalysen för avveckling av Servicekontor i 
Karlshamn 

2025/1746 1 Uppdatering av färgkoder i grafisk profil för att uppfylla lagkrav 
på tillgänglighet 
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